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Zagreb, 18. rujna 2019.

MINISTARSTVO GOSPODARSTVA,
PODUZETNIŠTVA I OBRTA 
gospodinu
Darku Horvatu, ministru

U prilogu dostavljam zastupničko pitanje (izvadak iz fonograma 14. sjednice 
Hrvatskoga sabora, održane 18. rujna 2019. godine) Kazimira Varde, zastupnika u 
Hrvatskom saboru, postavljeno sukladno člancima 132., 133., 134. i 135. Poslovnika 
Hrvatskoga sabora.

Molim odgovorite na postavljeno pitanje, sukladno odredbi članka 137. stavka 
3. Poslovnika Hrvatskoga sabora, u roku od 30 dana od dana kada je pitanje dostavljeno.

ordan Jandroković

REDS

Na znanje:
-Vladi Republike Hrvatske
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KAZIMIR VARDA:

Hvala lijepo.
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Poštovani predsj edniče Hrvatskog sabora, poštovani
potpredsjednice Vlade, ministrice i ministri.

Poštovani ministre Horvat, znam da vam je bila puna kapa 
brodogradilišta, ali ja imam jedan problem koji cijelo vrijeme 
u ovom Saboru od Istražnog povjerenstva do danas želim 
riješiti, a to je Imunološki zavod. On je prema statusu u 
vašem resoru, kao što znate na inicijativu Grada Zagreba i 
gradonačelnika gospodina Milana Bandića pokrenuta inicijativa 
da se revitalizira proizvodnja u Imunološkom zavodu, pa je 
osnovano zajedničko povjerenstvo Vlade i Grada Zagreba. E sada 
mene zanima da ja do danas ne vidim pomake u odnosu na 
proizvodnju pa me zanima, vrlo konkretno. Koje ste korake, ne 
samo kao eventualno član povjerenstva, nego kao ministar 
gospodarstva, do sada pokrenuli ili mislite pokrenuti i da li 
će Vlada uopće realizirati dogovor o pokretanju proizvodnje 
strateški važnih proizvoda Imunološkom zavodu Hrvatske?

Hvala vam lijepo.

PREDSJEDNIK:

Izvolite, ministre, odgovor.

DARKO HORVAT:

Hvala poštovani zastupniče. Pa da, nakon što je Vlada RH i 
međuresorna suradnja nekoliko ministarstava iza sebe ostavila 
vrući krumpir koji se nedugo unatrag zvao Agrokor. Nakon što
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smo izvadili iz žeravice vrući krumpir koji se zvao
Petrokemija, nakon što smo dijelom izvadili vrućih krumpira 
vezanih za hrvatsku brodogradnju, jedan dio prijetnji na rast 
BDP-a i sveukupna gospodarska kretanja smo anulirali i 
spriječili.

Takvih problema ima ispod tepiha još, no međutim, ova Vlada 
usudila se sve te probleme staviti na stol i sukcesivnim 
djelatnostima i međuresornom suradnjom ozbiljno pristupa 
njihovom rješavanju. Jedan od tih ili takvih problema je 
Imunološki zavod.

Slažem se s vama, da je 31. kolovoza 2017. g. Vlada svojom 
odlukom stvorila okvir strateškog partnerstva između Grada 
Zagreba i same Vlade u želji i namjeri da revitalizacijom 
proizvodnje unutar trgovačkog društva Imunološki zavod pokrene 
ono što je u 20-tak godina zapostavljano i nije se razvijalo.

Kao partner u tom modelu, Grad Zagreb, bio je suglasan odnosno 
voljan dokapitalizirati taj projekt sa iznosom od 60+50 
milijuna kuna i u ovom trenutku sve naše informacije su da i 
danas Grad Zagreb ima takvu intenciju.

U međuvremenu, došlo je do ključnih problema koji su izazvali 
blokadu računa. Vi jako dobro znate da danas Imunološki zavod 
nema niti jednog zaposlenog, a paralelno tijelo koje u ovom 
trenutku osigurava isplatu plaća radnicima, ustanova u ovom 
trenutku koristi objekte Imunološkog zavoda bez bilo kakve 
naknade.

Što smo mi napravili u proteklih godinu i pol dana. Dakle, 
nakon Due diligence-a i stavljanja na stol jedne, ja ću se 
usuditi reći, kvalitetne tehničke i financijske analize, došli 
smo do određenih problema koje će trebati riješiti. Pa isto 
tako, blokirani račun dobio metodologiju kojom ćemo ga 
deblokirati kako bismo stvorili uvjete da Imunološki zavod 



trgovačko društvo Imunološki zavod nastavi, odnosno 
revitalizira prvo proizvodnju poluproizvoda, a nakon toga i 
proizvodnju finalnih derivata, odnosno virusnih i bakterijskih 
cjepiva kao ključni proizvod koji je Imunološki zavod u jednom 
trenutku stavljao na tržište. No, međutim, u ovom trenutku 
Vlada nakon što je imenovala novi nadzorni odbor u trgovačkom 
društvu Imunološki zavod, nakon što je nadzornom odboru 
predložila, a nadzorni odbor potvrdio i novog direktora, mi u 
ovom trenutku u jednoj ugovornom obvezi koja se mora dogoditi 
između ustanove i samog trgovačkog društva, želimo 
valorizirati najam tog prostora i predmetnim sredstvima uz 
jedan sporazum odblokirati račun.

Nakon toga prenesti sve one djelatnosti koje ili kojima se u 
ovom trenutku bavi sama ustanova i to bi trebala biti 
inicijalna sredstva za pokretanje dijela proizvodnje u jednom 
sinergijskom efektu i Grada Zagreba i Vlade u namjeri i želji 
da Imunološki zavod ponovno stavi u operativnu funkciju.

Hvala lijepo.

PREDSJEDNIK:

Zahvaljujem. Očitovanje, izvolite.

KAŽIMIR VARDA:

.../Govornik nije uključen./ /Upadica: Mikrofon, samo 
malo, ministre, molim vas, isključite./...

Znam da je Vlada se našla pred nizom problema. Počev od 
Agrokora, itd., itd.



Međutim, da ne duljim, Imunološki zavod je itekako važan, 
strateški važan za RH. Strateški važan. Od krvnih pripravaka 
pa dalje. Ja znam da cijenite i ocjenjujete važnost problema 
koje rješavate, svaka čast na tome. Ali bih vas molio, s 
obzirom na strateško partnerstvo koje je Vladi ponuđeno, na 
povjerenstvo zajedničko koje je osnovano, molio bih vas, da mi 
uputite pisani odgovor da vas dalje ne gnjavim sa pitanjima 
nego da mogu pratiti realizaciju učinjenoga.

Hvala vam lijepo.




